
Protokół  nr V/11 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  24 marca  2011r. 
 

 
1.  Otwarcie  obrad  V  Sesji   Rady Gminy  Brody.  

 
              Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka  o godz. 9 04 otworzyła obrady  
V Sesji Rady Gminy Brody.  
 
Na podstawie listy  obecności Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo - obecnych było 15. 
 
Przewodnicz ąca Rady  spytała czy są uwagi do porządku obrad? 
Uwag nie zgłaszano. 
Przewodnicząca poinformowała, że przed informacją Wójta głos zabierze ks. Zygmunt Czepirski 
prezes Stowarzyszenia Brata Alberta w Żarach .  
 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.    
 
Przewodnicz ąca Rady  spytała czy są uwagi do protokołu? 
Uwag nie zgłaszano . 
Przewodnicząca  Rady spytała kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
 
3. Informacja z działalno ści Gminnej Komisji Profilaktyki,  Rozwi ązywania Problemów  
   Alkoholowych za 2010r.  

Przewodnicz ąca Rady   przypomniała, że  radni otrzymali informację na piśmie, sprawa była 
omawiana na posiedzeniu komisji. 
 
4,  Informacja z działalno ści Ośrodka Pomocy Społecznej.  

Radni otrzymali informację na piśmie. 

 
5.  Informacja z działalno ści klubów sportowych na terenie Gminy Brody oraz ko mpleksu  

 sportowego „ORLIK”.      

Na piśmie radni otrzymali sprawozdanie z działalności ORLIKA. 
 
Pan Zdzisław Rybarczyk  przedstawił sprawozdanie finansowe za 2010r.  
Kluby oszczędzają na dojazdach na mecze jeżdżąc prywatnymi samochodami osobowymi. 
Kluby prowadzą również zajęcia sportowe  w okresie wakacji  . 
W/w prosi o ustawienie znaku zakazu wjazdu na boisko. 
 
Informację z  MOTOR Koło przedstawił p. Z. Bednarski.  Ich klub nie ma swojego boiska, 
muszą dojeżdżać do Grodziszcza. Grają w A klasie. Większość środków otrzymanych z U.G. 
idzie na zewnątrz czyli na transport piłkarzy, ubezpieczenie, opłacenie sędziów. Brakuje 
pieniędzy na boisko oraz inne sprawy. 
 
E. Bojko  spytał co z kontenerami, które miały służyć jako szatnia przy boisku w Grodziszczu? 
Z. Bednarski  odpowiedział, że piłkarze z nich nie korzystają. 
E. Bojko  uważa, że należy coś z nimi zrobić. 
 
Wójt  stwierdził, że jeżeli Motor Koło nie będzie chciało tych kontenerów to  gmina je przejmie i 
przekaże dla sołectwa, które nie ma świetlicy. 
Wójt podziękował p. Zdzisławowi Rybarczykowi za wieloletnią pracę społeczną, jaką wykonuje z 
młodzieżą. 
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6. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w o kresie mi ędzysesyjnym.  

Głos zabrał ks. Zygmunt Czepirski  , który omówił sprawę budowy hospicjum w Żarach. 
W naszym województwie działają dwa hospicja – w Gorzowie i Zielonej Górze . Mają tylko po 15 
łóżek i dostanie tam miejsca jest dla naszych mieszkańców bardzo trudne. 
Pobyt w hospicjum jest bezpłatny. 
Na dzień dzisiejszy w Żarach są już fundamenty i ściany. 
Wg nowych przepisów samorządy mogą finansować budowę hospicjum. 
Padła propozycja, by każdy samorząd przekazał  5 zł. na mieszkańca. 
Ks .Z. Czepirski prosi o uwzględnienie jego prośby. 
 
Wójt  swoją informację dostarczył radnym na piśmie, spytał czy są pytania. 
 
M. Maszkowski   spytał czego dotyczyło spotkanie z przedstawicielami PWE. 

Wójt odpowiedział, że spotkanie było czysto kurtuazyjne. Uczestniczyli w nim nowi udziałowcy 
spółki, obecna była również przewodnicząca rady. 
Poruszane były różne tematy, nie było żadnych zobowiązań. 
Chcieli zgodę Wójta na spotkanie z radnymi, z mieszkańcami. 
Wójt pytał radnych, którzy nie wyrazili chęci spotkania, natomiast spotkania  z mieszkańcami 
Wójt nie może zabronić. 
  
E. Bojko prosił o rozszerzenie punktów 14, 30 i 19 ( na czyim stanie jest sprzęt  z gabinetu 
stomatologicznego, czy jest oznaczony numerem) .    
 
Wójt – odnośnie pkt. 14 wspólnie z przewodniczącą rady uczestniczył w spotkaniu w 
Starostwie. Miała tam być przedstawiona wizja rozwoju naszego województwa. Nasza gmina 
funkcjonuje w ich świadomości tylko pod tym względem, że mamy złoża węgla brunatnego , w 
innych kwestiach nic o nas nie było. 
Pkt. 19 – 9.03.2011r. w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie pani stomatolog z p. skarbnik  
i p. sekretarz , na którym ustalono zasady dzierżawy sprzętu w gabinecie stomatologicznym w 
Brodach. 
 
E. Bojko  spytał, czy na sprzęcie jest umieszczona tabliczka  z numerem i kto odpowiada za ten 
sprzęt? 
Pani Skarbnik  odpowiedziała, że sprzęt jest na stanie Urzędu Gminy. 
 
Pani Sekretarz  stwierdziła, że sprzęt jest wpisany na stan pani stomatolog, która ma go w 
użyczeniu. 
 
Wójt odpowiedział odnośnie pkt 30.  
Nasze tereny w Koncepcji Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego są 
objęte ochroną. Żadna inna działalność poza kopalnią nie będzie mogła być realizowana. 
Wójt spotkał się z Wójtem Gminy Gubin, ponieważ do końca marca mogą składać swoje uwagi 
do tej koncepcji- najlepiej to robić wspólnie.  
Jeżeli my mamy  zablokowane inwestycje na 20 lat to powinniśmy domagać się rekompensaty. 
 
 
7. Informacja  Przewodnicz ącej  Rady  i  Przewodnicz ących  komisji  o działaniach  

podejmowanych w okresie  mi ędzysesyjnym . 

 

Przewodnicz ąca Rady  

-  15.02.2011r.  uczestniczyła  w spotkaniu z organizacjami pozarządowymi, 
-  16.02.2011r. brała udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, 
-  17.02.2011r. wspólnie z Wójtem była na spotkaniu z Wójtem Łęknicy  
-  18.02.2011r.  brała udział w spotkaniu Wójta z sołtysami, 
-  w tym samym dniu spotkała się z przedsiębiorcami i Wójtem Gminy Trzebiel odnośnie 
   wystosowania protestu w spr. zamknięcia zjazdów z autostrady. 
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-  24.02.2011r. uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu, 
-  2.03.2011r. – była na spotkaniu w Starostwie w Żarach 
- 11.03.2011r. – uczestniczyła w posiedzeniu  Komisji Mienia Komunalnego 
- 15.03. 2011r.-          ,,-,,                                  Komisji Budżetu 
- 17.03.2011r.            ,,-,,                                  Komisji Oświaty 
- w tym samym dniu wraz z Wójtem była na spotkaniu   z  Wójtem Gminy Gubin  w sprawie 
  propozycji zwołania wspólnej sesji  na temat kopalni.  
W omawianym okresie brała udział w kontroli lasu komunalnego, targowiska oraz zakładu 
Ekorecykling. 
Rozmawiała z przedstawicielami kopalni w sprawie przybycia ich na posiedzenie rady. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty. p.J. Falkiewicz stwierdziła, że komisja miała posiedzenia w 
dniach 16.02.2011r. oraz 17.03.2011r. 
Jednym z ważniejszych wniosków była sprawa określenia zmiany czasu funkcjonowania 
bibliotek oraz poczynienie starań, by utworzyć w 2012r. świetlicę w Kole. 
 
M. Tracz  spytał czy  zamknięty będzie temat malowania ośrodka zdrowia w Brodach. 
 
Z. Rękas  odpowiedział, ze nie wie, ponieważ nie ma zakupionych farb. 
 
J. Falkiewicz  stwierdziła, że wystarczy ustalić termin, kiedy będą pracownicy i na ten czas pani 
K. Ichnowska zakupi farby. 
 
Z. Rękas  spytał dlaczego Zakład ma to wykonać, to nie jest ich obowiązkiem. On z dobrej woli 
zadeklarował,  że pomoże ale do dziś nie ma farby. 
Czeka 3 lata na środki na farbę ( 1 tys.). 
 
J. Falkiewicz  zajmie się sprawą, ustali z p. Ichowską zakup farb i powiadomi kierownika 
ZGKiM. 
 
Przewodnicząca Komisji Mienia Komunalnego p. A. Mataczyna    poinformowała, że komisja 
Mienia Komunalnego odbyła posiedzenia 25.02.2011r. oraz 11.03.2011r. 
Zajęto się opiniowaniem projektów uchwał, odbyto wizję lokalną  w lesie komunalnym, firmie 
Ekorecykling, oraz na targowisku w Zasiekach. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu p. E. Bojko  stwierdził, że  komisja odbyła 2 posiedzenia , 
wnioski radni otrzymali na piśmie. 
 
Przewodniczaca Rady  – uzupełniła swoją wypowiedź informując, że była na spotkaniu w Kole 
z okazji Dnia Kobiet. 
 
Wójt  – prosił radnych o opinię czy wyrażają zgodę na dofinansowanie do budowy hospicjum ok. 
17 tys.,  jeżeli tak to pani Skarbnik musi znaleźć w budżecie te środki. 
 
E. Bojko  uważa, że dać środki trzeba , jeżeli nie będzie możliwości w tym roku to dać w roku 
przyszłym. 
 
B. Bawtro  stwierdził, że o słuszności decyzji  by dać, nie trzeba nikogo przekonywać. Zwrócił 
się do pani Skarbnik, by te środki znaleźć, jeżeli nie teraz to może po uzyskaniu dochodów. 
 
Przewodnicz ąca Rady  prosiła o przegłosowanie: 
Kto jest za  poszukaniem środków na ten cel? 
- radni głosowali jednogłośnie – za. 
 
B. Szafrański  poinformował,  że  powiat zadeklarował 500 tys. na hospicjum.  
Odnośnie remontów dróg  powiatowych, część  dróg będzie remontowanych. Z Wójtem ustali 
które to będą drogi.  
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8.  Podjęcie uchwał w sprawie:  

          a/ zmiany uchwały bud żetowej Gminy Brody na 2011r. 
     
Pani Skarbnik  prosiła o dokonanie korekty w posiadanych przez radnych materiałach. 
W treści uchwały w podstawie prawnej wykreślić  zdanie „  w związku z art. 121 …  „ 
Po stronie dochodów i wydatków przyjąć kwotę 350 zł.- którą przekazały Lasy na projekt 
realizowany przez bibliotekę. 
 
E. Bojko  proponuje, by na sesję zaprosić pana M. Iżyka, który określi na jakim etapie jest 
realizacja inwestycji. 
Przewodnicz ąca Rady  uważa, że można zaprosić p. M.Iżyka na sesję kwietniową. 
 
B. Szafrański  poinformował radnych, że zakład powstaje. Już są przyznane środki na budowę 
oraz wyłaniany jest inżynier kontraktu. 
  
Przewodnicz ąca Rady  odczytała treść uchwały i prosiła o przegłosowanie przyjęcia wraz z 
proponowanymi zmianami.  
Za - głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
b/ uchylenia uchwały Nr XL/279/02 R.G. w spr. sprze daży budynku mieszkalnego 
    poło żonego w Janiszowicach. 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
c/ zajęcia stanowiska dot. zachowania istniej ącego bezpo średniego wyjazdu z Terminala  
   Towarowych  Odpraw Celnych w Olszynie 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15). 
 
d/ przyj ęcia „Regulaminu dofinansowania kosztów usuwania wyr obów zawieraj ących  
     azbest…” 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15). 
 
e/ wyra żenia zgody na wyodr ębnienie w bud żecie Gminy na 2012r. środków  stanowi ą- 
    cych fundusz sołecki  
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15). 
 
Wójt  zwrócił się do  sołtysów, by zastanowili się nad zakupieniem nowych tablic informacyjnych  
lub słupów – z funduszy sołeckich. 
 
f/  dopłat do taryfowych grup odbiorców zbiorowego zaopatrzenia w wod ę . 
 
Projekt uchwały był analizowany przez komisje. 

Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 5 radnych, 10 głosowało przeciw. 
Uchwała została odrzucona. 
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g/ uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Pr zemocy w Rodzinie na lata  
    2011-2015. 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15). 
 
h/ okre ślenia  trybu i sposobu powoływania i odwoływania cz łonków Zespołu 
     Interdyscyplinarnego ds. Przemocy w Rodzinie  oraz warunków jego funkcjonowania. 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
i/  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Roz wiązywania Problemów  
    Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii n a 2011r. 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
j/  ustalenia regulaminu okre ślającego zasady korzystania z sal wiejskich na terenie 
    Gminy Brody. 

Pani Sekretarz   - na wniosek Komisji Budżetu, Rolnictwa w § 2  pkt 5 wykreślamy  „ w Urzędzie 
Gminy Brody, gdzie prowadzony jest rejestr” pozostanie tylko „ u sołtysa wsi”. 
 
Przewodnicz ąca  Rady  odczytała treść uchwały. 
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 15). 
 
Wójt zarządzeniem zmieni stawkę opłaty na 50 zł. za dobę. 
 
 9. Wnioski i interpelacje  radnych.  
 
Przewodnicz ąca prosiła o  krótkie i zwięzłe  określenie interpelacji (na piśmie)  i zapytań 
radnych.  
Z. Bejnarowicz  zgłosił  zapytanie w sprawie drewna pozyskanego na terenie lasu 
komunalnego. 
W dniu 18.03.2011r. był w lesie widział jak pracownik wycina zrąb. Spytał czy mieszkańcy będą 
mogli kupić drewna do palenia.  Ten pan odpowiedział, że kierownik przeznaczył to na biomasę. 
Mieszkańcy Zasiek i Brożka chcą sobie pozyskać drewno.  
Pan Z. Jakimczuk stwierdził, że jeżeli mieszkańcy złożą wnioski to oni je rozpatrzą. 
Na pewno są złożone 3 wnioski. Czy ci ludzie  dostaną drewno.  
Drewno jest składowane  na jedną  kupę i ma być przeznaczone na biomasę. 
 
E. Bojko  – jego odczucie jest takie, że dzieje się źle . Tak składowane drewno nie ma 
możliwości zmierzenia i przyjęcia na stan. Ta hałda jest za wysoka. 
Tym powinna zająć się komisja rewizyjna. 
 
Z. Rękas  stwierdził, ze obecnie w lesie trwa pozyskiwanie drewna. Odbiór będzie po 
zakończeniu prac.  Kierownik nie był na miejscu, jeżeli zajdzie taka potrzeba to pojedzie. 
 
E. Bojko  uważa, że tam powinien być nadzór, oferował  swoją  pomoc. 
 
Dyskutowano o ilości złożonego tam drewna. 
 
Z. Bednarski  – chodzi o opał, który ma być przeznaczony na biomasę. Czy cena biomasy 
będzie wyższa od ceny drewna opałowego?  
 



 6 
E. Bojko  wnioskuje, by Komisja rewizyjna zajęła się tym tematem , sposobem wyliczania, 
odbioru, umów, przetargu. 
 
Z. Rękas  – każdorazowo przy odbiorze drewna jest przedstawiciel starostwa, który wystawia 
świadectwo legalności. 
Odnośnie podania na drewno  - przekazał odpowiedź. W podaniu było napisane, że proszą o 
udostępnienie drewna. Nie sprecyzowano czy chcą pozyskać drewno sami czy kupić. 
Po zakończeniu tych prac w lesie, ludzie będą mogli sobie  zrobić drewno na opał. 
 
Przewodnicz ąca Rady  – z tego co usłyszała, drewno na  hałdzie będzie sprzedane, a 
mieszkańcom można dać do pozyskania inne kawałki lasu. 
Popiera pomysł, by Komisja Rewizyjna zajęła się tematem.  
 
E. Bojko  zwrócił się do Komisji Rewizyjnej aby sprawdzili możliwości odbioru drewna, przetarg 
oraz umowy. 
 
Przewodnicz ąca Rady  poddała pod głosowanie wniosek radnego p. E. Bojko. 
Kto jest za tym, by Komisja Rewizyjna dodatkowo zaj ęła si ę spraw ą drewna ? 
Za wnioskiem głosowało 12 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
B. Bawtro  zadał pytania zgłaszane mu przez mieszkańców Brodów: 
-  odbiorca wody zakupił i założył licznik, dlaczego ZGKiM dolicza mu za licznik 1 zł miesięcznie  
   do wody ? 
-  dlaczego podwyżki wody ( spowodowane wzrostem VAT )  były u nas od 1.01.2011r. skoro w 
   Lubsku są dopiero od II kwartału? 
 
Wójt przypomniał, że należy odróżnić  wodę od ścieków. 
 
Z. Rękas  odpowiedział na pytanie dot. opłaty za licznik na wodę.  
ZGKiM dolicza abonament 1 zł. miesięcznie za licznik, z chwilą założenia oni przejmują licznik, 
są za niego odpowiedzialni, legalizują go, w przypadku awarii - wymieniają. 
 
T. Kowalczuk  spytał pod kogo podlega palacz i sprzątaczka w Urzędzie Gminy.  
Podał przykład – Członkowie OSP  mieli o godz. 20 zebranie, w salce było bardzo zimno, na 
dole mają sprzęt .  
Po sesji nie jest posprzątane, nie posprzątana jest również toaleta, sprzątaczka nie pierze firan. 
W okresie zimowym zamarza woda. 
W/w spytał czy Nadleśnictwo płaci za odśnieżanie ścieżki do  Ośrodka Edukacji w J.Wysokich? 
 
Wójt  stwierdził, że pracownicy podlegają Wójtowi, uwagi zostaną wyegzekwowane. 
Sprawa zamarzania  wody leży w gestii kierownika ZGKiM. 
 
Z. Rękas  – ich zadaniem jest dostarczenie wody od wodociągu do zaworu głównego przy 
liczniku. Pozostała część należy do właściciela. Jeżeli nie było zabezpieczone i zamarzło to 
wina jest właściciela. 
 
T. Kowalczuk  – ZGKiM pożycza od OSP samochód gdy mają awarie . 
 
Z. Rękas  – zakład korzysta sporadycznie z motopompy .  
OSP nie płaci za wodę, gdy pobiera ją z hydrantów. 
 
T. Kowalczuk  -  proponuje, by założono licznik na wodę i obciążali za nią gminę. 
 
Wójt  zastanowi się nad problemem z wodą w budynku OSP. 
 
Z. Rękas  odpowiedział odnośnie odśnieżania. Zakład ma umowę z U.G na odśnieżanie .  
W umowie ta droga jest ujęta do odśnieżania . 
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Z. Bejnarowicz  powrócił do sprawy drewna z lasu komunalnego. Spytał w jakich miesiącach 
mieszkańcy mogą ubiegać się o drewno. 
Z. Rekas  odpowiedział, że  kwiecień – maj . Będzie to uzależnione od decyzji Starostwa. 
 
M. Tracz  złożył interpelację  (wg załącznika złożonego na piśmie) 
 
1. Przyłącze Datyń 
   -  dlaczego nie zostało jeszcze wykonane? 
2. Drogi gminne i powiatowe 
    - prosi o interwencję w sprawie wyrównania nawierzchni  
3. Energetyka 
    -  na jakim etapie są rozmowy w sprawie konserwacji oświetlenia ulicznego ( bardzo długi  
   okres wykonania usługi) 
4. Winda w Ośrodku zdrowia  
  - jakie są plany rozwiązania tego problemu? 
5.. Przepust Kumiałtowice 
   -  jak będzie rozwiązany problem niedrożności połączenia ze stawu do rowu gminnego, 
6. Wybijająca woda z pobocza drogi na drogę powiatową, 
   -   woda wybija z pobocza i zalewa drogę, co przyczynia się do jej niszczenia. 
 
Pani Sekretarz przypomniała, że na  wykonanie podjazdu nie mamy środków. 
B. Bawtro – utrzymanie windy to duże koszty związane z  badaniem technicznym. 
 
M. Maszkowski – poinformował, że w Bieczu też  leci woda . 
Z. Rękas odpowiedział, że zna sprawę , ale to nie wina wodociągu tylko studni poniemieckiej. 
 
Przewodnicząca Rady  
-  po konsultacji z mieszkańcami  stwierdzili, że jest stały przypływ informacji, które nie są 
   przekazywane dla społeczeństwa. Dużo mieszkańców nie korzysta z internetu.  
   Dobrym  rozwiązaniem byłoby przekazywanie informacji w formie dawnego BIS. 
   Czy znajdą się  środki na wydawanie BIS oraz czy są osoby, które by się tym zajęły. 
-  należy podjąć działania, by rozwiązać sprawę  wyrzucanych śmieci wzdłuż drogi z Zasiek , 
   Biecza. 
 
Wójt  
-  sprawa śmieci jest naszym wspólnym problemem. Wszyscy powinniśmy pilnować, by nie 
   wyrzucano śmieci, zapisywać nr samochodów, które to robią i zgłaszać na Policję. Gminę nie 
   stać na likwidację dzikich wysypisk. 
   Można umieścić tablice z  napisem dwujęzycznym i  zagrozić, że za wyrzucanie śmieci grozi 
   kara  w wysokości – (należy wpisać wysokość kary pieniężnej).  
   Nie wiadomo czy na takie tablice będą  pieniądze, ponieważ Rada obcięła środki na tablice. 
-  na wydawanie BIS też potrzebne są środki. 
   Może w ramach zajęć w szkole –( młodzież z profilu młody dziennikarz) mogliby się tym zająć, 
   po otrzymaniu  informacji np. od przewodniczącej rady.  
 - odnośnie podwyżki stawek za wodę – to nie radni podwyższyli stawkę, radni mieli czas do 
   5.12.2011r. by ustalić stawkę za wodę uchwałą. Jeżeli tego nie zrobili to weszła w życie 
   stawka  wynikająca z  kalkulacji zaproponowana przez  Kierownika ZGKiM.  
   Stawka była wysoka więc Wójt chcąc odciążyć mieszkańców zaproponował dotację do wody, 
   którą rada odrzuciła. 
 
E. Bojko  – spytał, czy wystąpiono do Policji i  wyciągnięto konsekwencje od osoby, która 
zniszczyła znaki ? 
 
B. Bawtro  – dlaczego Policja nie egzekwuje ustawy śmieciowej i nic nie robi w sprawie 
zaśmiecania terenu przy bazarach? 
 
Przewodnicz ąca Rady  – w  miejscowościach nie ma kubłów na śmieci. 
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Z. Bednarski  uważa, że sprawę  ustawy śmieciowej można omówić w kwietniu na komisjach 
oraz na sesji. 
 
O godz. 1230 salę obrad opuścił radny p.  Merek Tracz. 
 
Z. Bejnarowicz  spytał Wójta  - od kiedy będzie jeździł dodatkowy autobus do Lubska? 
 
Wójt odpowiedział, że  Starostwo przekazało sprawę do Marszałka Województwa, który  wysłał 
do nas pismo i prosił o odpowiedź na pytania.  Załatwienie sprawy trochę się przedłuży. 
 
10.   Wolne   wnioski.  
 
Pan Grzegorz  Łodyga   
- nie było uchwały w sprawie stawki za wodę, 
- co się robi ze ściekami z szamb, 
- dlaczego mówi się o cenach netto a nie brutto (opłata za wodomierz 1zł.a płacą 1,23 zł). 
- dlaczego nikt nie sprząta koło jego ławki, 
- dlaczego mieszkańcom dopisuje się  m3 nie zużytej wody? 
 
Z. Rękas  odpowiedział, że  wodę wylicza się na podstawie zużytej ilości,  lub wg ustawy . 
Odczyty wodomierzy są 2 razy w roku, a między miesiącami są prognozy. 
 
Pan G. Łodyga  – dlaczego w blokach  suma z liczników nie zgadza się z licznikiem głównym ? 
 
Z. Rękas  – obowiązkiem ZGKiM jest rozliczenie wody wg licznika głównego. Jeżeli suma się nie 
zgadza to w gestii zarządcy jest wyjaśnienie dlaczego jest rozbieżność. Jeżeli tak jest, to  robią 
dodatkową fakturę dla zarządcy. 
 
Przewodnicz ąca Rady   - ludzie skarżą się, że ZGKiM wylewa ścieki na łąki. 
 
Z. Rękas  stwierdził, że ścieki w 100% są dowożone do oczyszczalni. 
 
B. Szafrański  - tylko  mieszkańcy Gminy podłączeni pod oczyszczalnię doprowadzają ścieki wg 
zasad ekologii. Pozostali mieszkańcy – mało kto ma zawartą umowę na wywóz nieczystości 
płynnych.  
W/w słyszał, że wodociąg Brody ma obsługiwać Datyń. Latem brakuje  wody w Brodach, w 
Datyniu wodociąg jest nieszczelny, co będzie jak Datyń  zostanie podłączony pod Brody? 
W/w spytał dlaczego nie ma pojemników na szkło. 
 
Pan G.Łodyga  -  poprzedni Wójt obiecał, że w Brodach będzie publiczna studnia do pobierania 
wody. 
 
Pan Janusz Sowa  
– przedstawił problem z przyłączem wody do jego mieszkania  w budynku na ul. Traugutta. 
Zasilanie w wodę tego budynku odbywa się z dwóch stron, przyłączem od strony ulicy i starą 
rurą od strony plebani. Dawniej między budynkami była jedna rura zasilająca w wodę i do niej 
dołączono nowe zasilanie.   W związku z czym nie można skutecznie opomiarować faktycznie 
zużywanej przez mieszkańców wody, a dostęp do rury łączącej te nieruchomości jest 
niemożliwy. 
Gdy główny licznik jest zakręcony to i tak woda w łazience jest od strony plebani i odwrotnie. 
 
Z. Rękas  – budynek p. Sowy styka się z budynkiem  plebanii. Gdzieś jest przejście, bo nie było 
przyłącza do plebanii. Teraz to zrobiono ale nie odcięto wspólnego przyłącza. 
Oni mogą to zrobić, lecz muszą mieć tam dostęp.  Musieli by skuć płytki w łazience,  u p. Sowy 
lub u Księdza, ale nikt nie chce się na to zgodzić. 
 
Pan J. Sowa  spytał co ze śmieciami zakopanymi przez ZGKiM za cmentarzem. 
Z. Rękas odpowiedział, że były to liście. 
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Przewodnicz ąca Rady  uważa, że tym  powinna się zająć Komisja Mienia Komunalnego. 
 
Sołtys Janiszowic  p. L. Geisner  
- dziękuje za ścięcie drzewa, prosi o posprzątanie gałęzi 
- co z darowizną otrzymaną przez sołectwo Janiszowice, która miała być  przeznaczona  na 
  budowę  chodnika? 
 
E. Bojko  przypomniał, że te środki miały być przeznaczone na chodnik ale to nie zostało 
zrealizowane i środki poszły na nadwyżkę budżetową. Teraz Janiszowice dostaną środki 
potrzebne do rozbiórki budynku, niedługo będą mieli wodociąg. 
A co mają powiedzieć inne miejscowości w gminie? 
 
A. Babiarz  
- spytał czy inwestycja w J. Wysokich była już odebrana?  
  Koło niego jest przepompownia, brakuje tam kolanka i nie wie czy ona już działa, czy można 
  się już pod nią podłączyć. 
- co z sadem p. Demczaka, tam są studnie trzeba zrobić skarpę 
 
Wójt  stwierdził, że do tej pory było mokro i nie mogli nic w sadzie robić, wykonawcy o tym 
wiedzą i to naprawią. Wójt nie wie czy przepompownia działa, sprawę przekaże dla Zastępcy, 
który zajmuje się inwestycjami. 
 
 
11. Zamkni ęcie obrad Sesji.  
 
O godz. 1310  Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka  zamknęła obrady V Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


